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Katarína LENGYELOVÁ, moderátorka: 
"A prognóza rastu našej ekonomiky, to je téma, o ktorej sa budem baviť aj s mojím hosťom, 
tým je pani Renáta KONEČNÁ, generálna riaditeľka menovej politiky Národnej banky 
Slovenska. Pekný deň." 

"Tak, počuli sme, že tie správy sú pomerne optimistické, znamená to, že oproti tej minulej 
predikcii ste to korigovali smerom nahor, HDP by malo rásť 2,5 percenta. Čo sa podpísalo 
pod toho priaznivé hodnotenie a priaznivú prognózu?" 

Renáta KONEČNÁ: 
"Presne tak, išli sme mierne hore o štyri desatiny oproti marcu, ale v zásade by som mohla 
povedať, že my už od decembra veríme našej ekonomike a sme jedna z mála inštitúcií, ktorá 
predikovala rast na dve percentá. Teraz postupom času ako prichádzajú relatívne dobré správy 
z našej ekonomiky, tak aj ostatné inštitúcie korigujú svoj rast smerom k nám. Čo sa podpísalo 
za ten rýchlejší rast, je aktuálny vývoj v prvom štvrťroku. V prvom štvrťroku sme rástli skoro 
najrýchlejšie zo všetkých krajín eurozóny, išli sme hore o 0,8 percenta, bolo to viac, ako sme 
aj my očakávali a toto bol ten dôvod, prečo sme išli s naším odhadom hore. Čo bolo za tým? 
Jednoznačne vývoj exportu. Automobilový priemysel predovšetkým nám ťahá export a 
produkciu hore a to sa potom podpisuje aj na vývoji reálnej ekonomiky." 

Katarína LENGYELOVÁ: 
"Pani KONEČNÁ, veriť treba, tak to sa mi páči, že vy ste takíto pozitívni v NBS-ke, ale 
predsa len, tá slovenská ekonomika nie je uzavretá ekonomika, európska je v podstate 
otvorená a v eurozóne sú stále problémy. Včera, predvčerom, pôžička Španielsku, z čoho 
vlastne vyplývajú aj záruky pre Slovensko a tak ďalej. A moja otázka znie, či vy 
implementujete do tejto svojej prognózy aj nejaké tie riziká, ktoré vyplávajú z tej európskej 
ekonomiky ako takej." 

Renáta KONEČNÁ: 
"My v zásade vychádzame z vývoja, očakávaného vývoja zahraničného dopytu. Tento 
zahraničný dopyt my v podstate máme z odhadov našich partnerských centrálnych bánk, ako 
sa bude vyvíjať ich dopyt po našej produkcii. Ten nám vychádza, aj im, jednoznačne rastúci. 
Toto všetko, čo ste spomenuli, patrí medzi riziká. Tie riziká identifikujeme v zásade každý 
štvrťrok, aj v decembri dokonca v období výrazných neistôt, keď niektoré inštitúcie dokonca 
predikovali prepad našej ekonomiky v tomto roku a my sme tieto riziká, o nich vedeli, 
identifikovali sme, ale nepovažovali sme za potrebné ich zaradiť do tej hlavnej predikcie. 
Presne tak to vnímame aj teraz. Ekonomika má naštartované, samozrejme, môže byť a bude aj 
ovplyvnená vonkajším vývojom, ale zatiaľ, čo sa týka tohto roku, ten vývoj vyzerá byť 
priaznivý a toto všetko patrí medzi riziká, ktoré samozrejme, nás môžu v ďalšom období 
ťahať smerom nadol. Nedá sa to vylúčiť, ale zatiaľ tento scenár, ktorý máme, považujeme za 
najpravdepodobnejší." 

Katarína LENGYELOVÁ: 
"Ďalšia oblasť, ktorej sa v prognóze venujete, je trh práce. V tom príspevku, myslím, zaznelo, 
že situácia naďalej ostane nepriaznivá, ale mnohí hovoria aj o tom, že opatrenia vlády, ktoré 



sa urobia, ktoré vláda pravdepodobne urobí, ako zvyšovanie daní a tak ďalej, by mohlo 
situáciu ešte viacej zhoršiť. Akým spôsobom ste toto zakomponovali do tej prognózy?" 

Renáta KONEČNÁ: 
"Opätovne, my tam máme zakomponované v oblasti rizík a dôvod je ten, že my v zásade 
podľa pravidiel, ktoré máme, tak opatrenia, ktoré nie sú schválené a nie sú kvantifikované, tak 
tieto jednoznačne my nemôžeme zahrnúť do predikcie. Čiže my vnímame, že opatrenia z 
hľadiska fiskálnej konsolidácie by mohli mať dopad či už na rast ekonomiky, alebo na 
spomalenie dynamiky zamestnanosti, ale toto budeme vedieť povedať a zaradiť do predikcie 
až keď všetky tieto opatrenia budú schválené, kvantifikované a bude o nich jednoznačne 
rozhodnuté." 

Katarína LENGYELOVÁ: 
"Inflácia, ďalšia dôležitá vec, ktorá minulý rok bola pomerne vysoká a myslím, že k decembru 
2011 to bolo takmer 4,5 percenta podľa Štatistického úradu. Ako to bude tento rok?" 

Renáta KONEČNÁ: 
"Tento rok klesáme, klesáme aj my a klesá aj eurozóna a momentálne sme na úrovni, v apríli 
to bolo 3,6 percenta. Dobrá správa je, že už v novembri očakávame, že sa dostaneme pod tri 
percentá a začiatkom budúceho roka by sme mali byť pod dvoma percentami. A dôvod sú 
jednoznačne ceny energií. Nemali by na základe tých informácií, ktoré máme k dispozícii, 
rásť takou dynamikou, ako v tomto roku a tak isto aj ceny potravín. Čiže tieto dva faktory by 
sa mali podpísať pod to, že naša inflácia by sa mala za týchto predpokladov hýbať pod dvoma 
percentami, čo je, myslím si, vcelku dobrá správa aj z hľadiska vývoja reálnych miezd." 

Katarína LENGYELOVÁ: 
"To sú samé dobré správy, ktoré vy nám tu hovoríte. Som zvedavá, aká bude odpoveď...." 

Renáta KONEČNÁ: 
"Dúfajme." 

Katarína LENGYELOVÁ: 
"...na tú poslednú otázku, ktorú pre vás mám." 

Renáta KONEČNÁ: 
"Áno." 

Katarína LENGYELOVÁ: 
"Banky v Európe majú problémy, ale tie naše banky, alebo náš finančný trh je stále 
považovaný za akýsi stabilný a zdravý, ale Európska komisia navrhuje, aby tie problematické 
zahraničné banky mohli odčerpávať tie matky vlastne tých bánk, ktoré sú tu, mohli 
odčerpávať kapitál z tých našich slovenských bánk. Čo by to mohlo znamenať pre náš trh?" 

Renáta KONEČNÁ: 
"No, nám by sa to samozrejme nepáčilo a preto, aj keď ja som tu kvôli predikcii, ale mám 
informácie, kolegovia z bankového dohľadu a v podstate celá Národná banka, náš postoj je k 
tomu taký, že máme opatrenie týkajúce sa likvidity bánk a v zásade toto opatrenie by malo 
zabrániť a zabraňuje, aby tento odlev likvidity z našich končín a zo Slovenskej republiky bol. 
Takže, zatiaľ dobrá správa." 



Katarína LENGYELOVÁ: 
Pani generálna riaditeľ, ďakujem Vám za rozhovor. 

 


